
Skal Hørsholm være en affaldsby? 
  

Af Anne Ehrenreich og Fritz Reuther, Medlemmer af Hørsholm Kommunalbestyrelse for 
Venstre 
  

Det er glædeligt for borgerne i området, at kommunen har planer om at flytte 
rensningsanlægget til en anden og mindre bynær lokalitet i Hørsholm. Men det er 

desværre ikke tanken at lukke anlægget på Håndværkersvinget, som i dag ikke kun 
håndterer spildevand fra Hørsholm Kommune men også for flere nabokommuner. 
Spørgsmålet er imidlertid, om Hørsholm skal være en affaldsby? Og hvordan det kan 

begejstre borgerne? Det spørgsmål besvares ikke i kommunens noget rosenrøde 
pressemeddelelse om, at rensningsanlægget nu flyttes fra Håndværkersvinget til 

udkanten af Hørsholm. Tanken er, at Hørsholm både skal huse omegnskommunernes 
nye store spildevandsanlæg, ligesom vi allerede har Forbrændingsanstalten. 
  

Affald skal naturligvis håndteres et sted, men for os er spørgsmålet, hvorfor alle 
nabokommunernes affaldsopgaver skal løses i Hørsholm? 

  
Fra Venstres side efterlyste vi på mødet i Miljø- og Planudvalget den 23. januar en 
begrundelse for dette forslag. Navnlig hvordan det gavnede Hørsholm at få alle disse 

affaldsopgaver placeret i Hørsholm. Vi vil også gerne kende baggrunden for 
overvejelserne om at opretholde spildevandsanlægget på Håndværkersvinget, som 

ikke lukkes. Vi frygter, at planen er, at det skal bruges til at genoplive planen om 
tvungen separatkloakering. 
  

Vi ser frem til at få begrundelser for forslaget, som ikke fremgik af den sag, som blev 
behandlet i Miljø- og Planudvalget den 23. januar 2020. 

 


